



NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

JUNE 2024

ISSUE NO. 114

COMMUNITY INFORMATION

RM OFFICE OPEN!

Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via plastiq.com
Upcoming council meetings July 3, 17, 2024

For upcoming events and activities please contact: **St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert** sld.recdirector@mymts.net
Text or call 204-739-3583
Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates

Don't forget about the RM subsidized food cyler composter program. Quantities are limited so come into the RM office and pick yours up today!

FUNDED PILOT PROGRAM OPTIONS
Municipal Subsidy Model

	\$500	RETAIL PRICE	\$500	
	-\$200	MUNICIPAL DISCOUNT	-\$250	
	-\$50	IMPACT CANADA INVESTMENT	-\$125	
	-\$100	MUNICIPAL SUBSIDY	-\$100	
	-\$150	RESIDENT COST	-\$300	

You will also receive a rebate from the Western Interlake Watershed District after your purchase. Your total cost after all rebates is \$100.00 for the FC-30 small unit and \$200.00 for the ECO 5 large unit.

Bat Houses from WIWD are only \$20.00. Contact the RM office if you are interested at 204-646-2259.



A reminder that your domestic animal likely does not know the work involved in neighboring gardens! Please ensure that your domestic animal is in your care and control while outside!

The Waste Transfer Site staff will pick up a maximum of two garbage bags per property with dwellings/cottages and properties with licences for vacant properties with RV's/Travel Trailers. Make sure to have your garbage in refuse containers to eliminate the chance of animals scattering the waste everywhere. If you have additional waste, the Waste Transfer Site is open on Saturdays. Make sure to bring your tag with you!



RM Staff

Billie Jean Oliver, CAO

Lorna Hildebrandt, ACAO

Paul Belair, Admin

Denise Allard, EDO

Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: rmstlaur@mymts.net

Web: www.rmstlaurent.com

16 St. Laurent Veterans Memorial Rd
Box 220
St. Laurent, MB R0C 2S0

RM OPEN HOUSE

The Rural Municipality of St. Laurent will be holding an Open House event!

SATURDAY JULY 20 FROM 11:00 am to 2:00 pm at the St. Laurent Recreation Centre

Please join Council and staff to discuss the projects that we are currently working on. This is a great opportunity to hear where our projects are at, ask questions and provide input.

We look forward to seeing you there!

Refreshments and snacks will be available.

If you have any questions, please do not hesitate to reach out to the RM office at 204-646-2259 or by email at admin@rmstlaurent.com



"That was great - let's run through that again."

If you intend to have an event at your property, you may apply for a noise exemption request. The request must be made no later than 72 hours prior to the council meeting that is held prior to your event.

Summer Camp Ages 12-16 Noon-3:00pm
HOSTED BY: ST. LAURENT & DISTRICT RECREATION COMMISSION AND LEAD

- BASEBALL \$90
- JULY 3-5
- VOLLEYBALL \$150
- JULY 22-26
- BASKETBALL \$150
- AUG 9-9

St. Laurent School
Please bring water bottle
to register contact: rec@rmstlaurent.com

KIDS SUMMERCAMP Outdoor - Learning Activities - Fun
Ages 6-11 \$5.00 per day

JULY 8-12 2024 NOON-3PM
ST. LAURENT SCHOOL

ACTIVITIES

- Board games
- Gym activities
- Playing
- Arts & Craft
- Scavenger hunt
- Games

JOIN US ON OUR FUN ACTIVITIES!
Register your kids at: rec@rmstlaurent.com

KIDS SUMMER CAMP

Outdoor play, water activities (Please bring a change of clothes), trivia games, arts and crafts, meals, ice cream days and picnic. Please bring bagged peanut free lunch.

- Cost is \$5 per day
- Ages 6-11

July 29 - Aug 2nd Noon to 3:00 pm
St. Laurent School
Register your kids at: rec@rmstlaurent.com

\$65 SUMMER SWIMMING LESSON

August 12-16th, 2024
provided by Life Saving Society Instructor
Location: Big Tree Park
REC@RMSTLAURENT.COM

JOB OPPORTUNITY ST. LAURENT SENIOR RESOURCE COUNCIL INC. SENIORS RESOURCE COORDINATOR

St. Laurent Senior Resource Council Inc. seeks to fill one part-time Seniors Resource Coordinator position located in St. Laurent, MB. This position is part-time, 3 days a week for a total of 18 hours (flexible). Start date would be July 22, 2024 (negotiable).

Please submit resume and cover letter via email by Friday, July 5, 2024. **Please note: only resumes submitted by email will be considered.**

Emails can be sent to:

Marion Furey, Chairperson at fureym@mymts.net or Denise G Coutu, Vice-Chairperson at dgcoutu57@gmail.com

Public Notice - 2024
Public notice is hereby given that Lake Manitoba Resort intends to conduct the following **pesticide program for the 2024 season.**

- For control noxious weeds within the golf course boundaries: Projected dates of application will be from July 1st to November 31st. Herbicides to be used include Round-up (glyphosate) and Trillion (2, 4-D, Dicamba and Mecoprop).
- To prevent and control turf grass diseases within the golf course boundaries: Projected dates of application will be from July 1st to November 31st. Potential fungicides to be used include Honor (pyraclostrobin, boscalid) Insignia Duo (pyraclostrobin), Dedicate (tebuconazole, trifloxystrobin), Pendant (fludioxonil). A plant growth regulator, T-Nex (trienexapc-ethyl), will also be used. The public may send written submissions or objections within 15 days of publication of the notice to the department below:
Manitoba Conservation
Pesticide / Fertilizer Section
Suite 160, 123 Main Street
Winnipeg, MB R3C 1A5



LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

JUIN 2024

PUBLICATION NO 114

RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via plastiq.com Prochaines réunions du conseil le 3 et 17 juillet, 2024

Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert sld.recdirectir@mymts.net 2047393583 Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

Employées de la M.R.

Billie Jean Oliver,
Agente administrative principale
Lorna Hildebrandt,
Adjointe à l'agente administrative principale
Paul Belair,
Agent administrative
Denise Allard,
Agent de développement économique
Pour nous joindre :
Téléphone: 204-646-2259
Télécopieur: 204-646-2705
Adresse courriel: rmstlaur@mymts.net
Site Web: www.rmstlaurent.com

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent
Case postale 220
Saint-Laurent, MB
R0C 2S0

N'oubliez pas le programme de compostage alimentaire subventionné par la MR. Les quantités sont limitées, alors venez au bureau et récupérez le vôtre dès aujourd'hui !

FUNDED PILOT PROGRAM OPTIONS
Municipal Subsidy Model



Vous recevrez également une remise du Western Interlake Watershed District après votre achat. Votre coût total après tous les rabais est de 100,00 \$ pour la petite unité FC-30 et de 200,00 \$ pour la grande unité ECO 5.

Les maisons pour chauves-souris de WIWD ne coûtent que 20,00 \$. Contactez le bureau RM si vous êtes intéressé au 204-646-2259.



Rappelez-vous que votre animal domestique ne connaît probablement pas les travaux des jardins voisins ! Veuillez vous assurer que votre animal domestique est sous votre garde et sous votre contrôle lorsque vous êtes à l'extérieur

Le personnel du site de transfert des déchets ramassera un maximum de deux sacs à ordures par propriété comprenant des logements/chalets et des propriétés avec permis pour les propriétés vacantes avec camping-cars/roulottes. Assurez-vous de jeter vos déchets dans des poubelles pour éliminer le risque que des animaux dispersent les déchets partout. Si vous avez des déchets supplémentaires, le Site de Transfert des Déchets est ouvert le samedi. Assurez-vous d'apporter votre étiquette avec vous !



PORTES OUVERTES MR

La Municipalité rurale de Saint-Laurent organisera une journée portes ouvertes !

SAMEDI 20 JUILLET DE 11h00 à 14h00 au Centre récréatif Saint-Laurent

Veuillez vous joindre au conseil et au personnel pour discuter des projets sur lesquels nous travaillons actuellement. C'est une excellente occasion de savoir où en sont nos projets, de poser des questions et de donner votre avis.

Nous avons hâte de vous voir!

Des rafraîchissements et des collations seront disponibles.

Si vous avez des questions, n'hésitez pas à contacter le bureau MR au 204-646-2259 ou par courriel à admin@rmstlaurent.com



« C'était génial – revenons sur cela »

Si vous avez l'intention d'organiser un événement dans votre propriété, vous pouvez demander une demande d'exonération de bruit. La demande doit être faite au plus tard 72 heures avant la réunion du conseil municipal qui précède votre événement.

Summer Camp Ages 12-16
Noon - 3:00pm
HOSTED BY: ST. LAURENT & DISTRICT RECREATION COMMISSION AND LEAD
• BASEBALL \$90
JULY 3-5
• VOLLEYBALL \$150
JULY 22-26
• BASKETBALL \$150
AUG 5-9
St. Laurent School
Please bring water bottle
to register contact: rec@rmstlaurent.com

KIDS SUMMERCAMP
Outdoor - Learning Activities - Fun
Ages 6-11
\$5.00 per day
JULY 8-12 2024
NOON-3PM
ACTIVITIES
• Board games
• Gym activities
• Playing
• Arts & Craft
• Scavenger hunt
• Games
ST. LAURENT SCHOOL
JOIN US ON OUR FUN ACTIVITIES!
Register your kids at: rec@rmstlaurent.com

KIDS SUMMER CAMP
Outdoor play, water activities
(Please bring a change of clothes, swim cap, sunscreen, and water)
music, ice cream, toys and picnic
Please bring bagged peanut free lunch
• Cost is \$5 per day
• Ages 6-11
July 29 - Aug 2nd
Noon to 3:00 pm
St. Laurent School
Register your kids at: rec@rmstlaurent.com

\$65 SUMMER SWIMMING LESSON
August 12-16th, 2024
provided by Life Saving Society Instructor
Location: Big Tree Park
REC@RMSTLAURENT.COM

OPPORTUNITÉ PROFESSIONNELLE CONSEIL DES RESSOURCES AÎNÉS DE SAINT LAURENT INC.

COORDONNATEUR DES RESSOURCES AÎNÉS

St. Laurent Senior Resource Council Inc. cherche à pourvoir un poste à temps partiel de coordonnateur des ressources pour personnes âgées situé à St. Laurent, MB. Ce poste est à temps partiel, 3 jours par semaine pour un total de 18 heures (flexible). La date de début serait le 22 juillet 2024 (négociable).

Veuillez soumettre votre CV et votre lettre de motivation par courrier électronique avant le vendredi 5 juillet 2024. **Veuillez noter : seuls les CV soumis par courrier électronique seront pris en considération.**

Les e-mails peuvent être envoyés à :

Marion Furey, présidente à fureym@mymts.net ou Denise G Coutu, vice-présidente à dgcoutu57@gmail.com

Avis public - 2024
Avis public est par la présente donné que Lake Manitoba Resort a l'intention de mener le **programme de pesticides suivant pour la saison 2024.**
1. Pour lutter contre les mauvaises herbes nuisibles dans les limites de golf :
Les dates prévues de candidature seront du 1er juillet au 31 novembre.
Les herbicides à utiliser comprennent le Round-up (glyphosate) et le Trillion (2, 4-D, Dicamba et Mecoprop).
2. Pour prévenir et contrôler les maladies du gazon à l'intérieur des limites du terrain de golf :
Les dates prévues de candidature seront du 1er juillet au 31 novembre.
Les fongicides potentiels à utiliser comprennent Honor (pyraclostrobine, boscalid) Insignia Duo (pyraclostrobine), Dedicata (têbuconazole, trifloxystrobine), Pendant (fludioxonil).
Un régulateur de croissance végétale, le T-Nex (trenexapéc-éthyl), sera également utilisé.
Le public peut envoyer des observations écrites ou des objections dans les 15 jours suivant la publication de l'avis au service ci-dessous :
Conservation Manitoba
Section Pesticides / Engrais
Bureau 160, 123, rue Main
Winnipeg, Manitoba
R3C1A5